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Besvarelse af spørgsmål 23 til L199 stillet af udvalget den 24. maj 2022 

efter ønske fra Torsten Schack Pedersen (V)  

 

Spørgsmål: 

Vil ministeren redegøre for, hvorfor regeringen finder det nødvendigt at 

indføre et offentligt udbudssystem til 170 mio. kr., når der allerede eksiste-

rer et velfungerende privat marked for sådanne systemer, og for de tab, som 

de private aktører på markedet må forventes at lide som følge heraf? 

 

Svar: 

Ændringen af udbudsloven indfører en hjemmel til at fastsætte regler om 

gennemførelsen af elektroniske udbud, herunder anvendelse af en bestemt 

elektronisk løsning. Den konkrete model vil bero på en nærmere afdæk-

ning af behov hos både leverandører og ordregivere samt de tekniske mu-

ligheder. 

 

Generelt er det regeringens ønske at styrke SMV’ernes adgang til at blive 

leverandør til den offentlige sektor. Samtidig har Erhvervslivets EU- og 

Regelforum såvel som Digitaliseringspartnerskabet udtrykt ønske om 

større smidighed, styrket markedsadgang og bedre mulighed for genanven-

delighed. Det ønsker regeringen bl.a. at fremme igennem udvikling af en 

elektronisk løsning til håndtering af de offentlige udbudsprocesser.  

 

Flere tilkendegivelser i forbindelse med evalueringen af udbudsloven, sær-

ligt om håndteringen af udfordringer med det fælles EU udbudsdokument 

(ESPD), og anbefalingerne fra Erhvervslivets EU- og Regelforum under-

støtter endvidere, at der er et behov for en bedre løsning, som bl.a. kan 

reducere de administrative omkostninger. 

 

Der henvises desuden til svaret på spørgsmål 2.  

   

 

Med venlig hilsen 
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